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Évfordulós párok köszöntése a katolikus templomban 
 

Alapvető emberi igényünk, hogy a megélhetésért folytatott küzdelmeinket ünnepek szakítsák meg és tegyék változatossá. Az évforduló 

tanúságot tesz arról, hogy a szeretet le tudja győzni az akadályokat, a nehézségeket, a kölcsönös szeretettel szembeni kísértéseket. 

Egyházközségünkben évek óta hagyomány, hogy ősszel meghívjuk az itteni katolikus templomban esküdteket, akik évfordulót 

ünnepelnek házasságukban, és köszöntjük azokat, akik családi életük elmúlt éveiben, évtizedeiben a szeretet és kitartó hűség nagyszerű 

példáit élték meg.  

Mivel csak a Kunadacson esküdtek vannak nálunk anyakönyvezve, a más településeken esküdteket csak akkor tudjuk meghívni, ha 

jelzik, hogy helyben szeretnének ünnepelni. 

Számomra nagy öröm, hogy Dunai László volt polgármester úr és Farkas Ildikó jelenlegi polgármester asszony is szívügyüknek tekintik 

egyházközségünk és egyben településünk ünnepét. Az egyházközségi - képviselő testülettel készítjük elő az ünnepet, ők segítenek a 

lebonyolításban is. Az idén 10 pár tudott részt venni az ünnepi szentmisén. A belső hálaadáson, amelyet a párok megélnek Istennek és 

egymásnak lényeges a találkozás, főleg azokkal, akik vidékről jönnek vissza kis falunkba ünnepelni. Nekik mintegy nosztalgia 

találkozni a régi ismerősökkel, akiket akár évtizedek óta nem láttak. Az idősebb párok még a tanyasi templomnál kötöttek házasságot, a 

70-es évek elejétől pedig mostani templomunkban. 

 A szeretet és a hűség megélése a házasságban mindig mindkét 

személyen múlik, ezért nagy tanúságtételt jelent az emberi közösség 

számára, hogy a házassági jubileum közös ünneplése szinte egyfajta 

seregszemléje tud lenni. Kölcsönös szeretetben való kitartás korunkban 

is jelen van, lehetséges. Én az idén ünnepeltem pappá szentelésem 30. 

évfordulóját, és szülőhazám búcsúján, valamint a velem szenteltekkel 

találkozva adtam hálát Istennek. Ünnepelni, hálát adni emberi igény. Itt 

köszönöm meg azon pároknak, akik a templomi közösségünkkel együtt 

adtak hálát az elmúlt években. Isten tartsa meg őket sokáig!   

                Szabó József 

 

A IV. Kunadacsi Kolbász - és Pálinkafesztivál 
 

Negyedik alkalommal, 2017. október 7-én tartottuk dr. Fazekas Sándor földművelésügyi miniszter fővédnökségével, a Földművelésügyi 

Minisztérium támogatásával a Kunadacsi Kolbász - és Pálinkafesztivált, amiről mára már elmondható, hogy egyik meghatározó rendezvénye lett a kis 

falunknak. Népszerűségét mutatja az is, hogy az előző évekhez képest az idén sem lett kevesebb nevező csapat a kolbásztöltésre és a pálinkák 

versenyére, valamint az első alkalommal bevezetett Burcsák - versenyre. Az érdeklődők száma sem maradt el, a várakozásnak megfelelően közel 300-

400 résztvevő mellett zajlottak a fesztivál eseményei. Az FM képviseletében Szakáli István Loránd agrárfejlesztésért és hungarikumokért felelős 

helyettes államtitkár köszöntötte a résztvevőket, de elsőként Farkas Ildikó polgármester asszony köszöntője hangzott el. A házigazda Szél Istvánnak, a 

Kuratórium elnökének köszöntő szavai után Rausch Sándor, a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés alelnöke és Madari Örs, az Agrár és Vidékfejlesztési 

Támogató Főosztály főosztályvezetője tartott ünnepi köszöntőt. 

A rendezvényt követően az ötletgazdával, Szél István elnök úrral beszélgettem… 

-Pista, a faluban ugyanezen a napon egy másik nagyon jeles esemény zajlott a helyi egyesület, az ÖSZKE szervezésében, a szüreti felvonulás és 

bál. Nem tartottad merész vállalkozásnak egy napon tartani a kolbászfesztiválunkat a szüreti felvonulással? 

- Megoszlottak a vélemények, hogy jó lesz-e egy időpontban a két rendezvény, de kényszerhelyzetben voltunk, én ezt az időpontot már meghirdettem 

tavasszal a résztvevőknek. Ekkora létszámot, színvonalas előadókat nem lehet 1-2 hónappal más időpontra áttenni. Jó szervezéssel és egyeztetéssel 

szerintem mindkét rendezvény jól sikerült, egymást színvonalában erősítette. 

-Miért tartod fontosnak évről évre megrendezni a hagyományokra épülő rendezvényünket? Milyen hozadékai vannak a településre nézve? 

- Mondhatom azt is, hogy rögeszmém a magyar hagyományok, kultúra ápolása, művelése, ősi értékeinkből minél többet szeretnék bemutatni, átadni az 

érdeklődőknek. A mai világban egyre közömbösebbek, visszahúzódtak az emberek a közösségi élettől, rendezvényektől. A pénzközpontú életből 

szeretném kiragadni az embereket, értékeket és értelmes időtöltést biztosítani számukra. 

Kunadacs számára is hasznosak a rendezvényeink, mert nagyon sok ember ismeri meg ezek által. Megyei, országos szintű vezetőket (pl. dr. Fazekas 

Sándor Miniszter urat) is sikerült elhívnom a falunkba. 

-De nézzük csak ezek után, hogy milyen kulturális élményekben részesülhettünk ezen a napon: napközbeni programként zajlott a közkedvelt 

hagyományos falusi, látvány mangalica - disznóvágás. A Langaléta Garabonciások (Gólyalábas utcaszínház) és Gulyás László vásári komédiás 

szórakoztatón tréfálkoztak, míg komédiásunk felelős műsorszervezői feladatot is vállalt magára a rendezvény alatt. A zsűrizés közben a Motiva 

zenekar tagjai közül Kovács Nóri és Kovács Judit előadásában „Ami a szívemen” koncertelőadás hangzott el. 

Pontban három órakor pedig elkezdődött a várva várt eredményhirdetés. A kolbásztöltő csapatverseny legjobbja - akié a FELGA vándorserleg lett-, a 

2014-es évhez hasonlóan idén újra az Ispán Major Csapat, a 2. helyezésért járó díjat a Szélrózsa SE kapta, míg a 3. helyen a Mizsei Kurta Farkú 

csapat végzett. A legjobb száraz kolbász díjat Pongrácz Ádám kapta, 2. helyezést ért el Sipos Balázs, a harmadiknak járó díjat Aranyegyháza Kincsei 

névvel, a Szél Család vette át. 

A Gyulai Hentesek Hagyományőrző 

Egyesülete első alkalommal járt 

rendezvényünkön. 

A legjobb kolbásztöltő csapatnak 

járó díjátadáson Szél István elnök, 

az Ispán Major Csapattól pedig 

Szél Róbert és Hanna. 

 

A pálinkák versenyében is az első három helyezettet 

jutalmaztuk. A legjobb minősítést érdemelte vadmálna pálinkájával 

Ambrus Levente, 2. helyezést ért el Pongrácz Ádám, 3. helyen 

Pintér Imre végzett. Az első alkalommal meghirdetett Burcsák -

versenyen a legjobb újbor elismerő címet Bagó Lajos solti borász 

kapta rizlingszilváni boráért, a 2. helyen végzett a Szél Pince 

cserszegi borával, 3. helyen szintén Bagó Lajos ért el kiváló 

eredményt a rajnai rizlinggel. Ezúton megköszönjük legfőbb 

támogatónknak, a Földművelésügyi Minisztériumnak a támogatást, 

és mindazok támogatását, akik önzetlen segítségükkel hozzájárultak 

a rendezvényünk színvonalas megvalósításához.  
 

Koós Zita Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány 

 

 


